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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Zdrowia (nr 173)
12 kwietnia 2019 r.
Komisja Zdrowia, obradująca pod przewodnictwem posła Bartosza Arłukowicza 
(PO-KO), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła:

– propozycje tematów do planu pracy Najwyższej Izby Kontroli na 2020 r.

W posiedzeniu udział wzięli: Maciej Szustowicz wicedyrektor Departamentu Zdrowia Najwyższej 
Izby Kontroli, Krzysztof Krzyżanowski dyrektor Departamentu Nadzoru i Kontroli Ministerstwa 
Zdrowia, Krzysztof Madej wiceprezes Naczelnej Rady Lekarskiej wraz ze współpracownikami, Anna 
Zielińska główny specjalista w Departamencie strategii i Działań Systemowych Biura Rzecznika Praw 
Pacjenta.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Jakub Stefański, Małgorzata Siedlecka-
Nowak, Monika Żołnierowicz-Kasprzyk – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Bartosz Arłukowicz (PO-KO):
Mamy kworum. Zaczynamy. Otwieram posiedzenie Komisji Zdrowia. Porządek dzisiej-
szego posiedzenia przewiduje rozpatrzenie propozycji tematów do planu pracy Najwyż-
szej Izby Kontroli na rok 2020. Czy są uwagi odnośnie do porządku dziennego? Wobec 
niezgłoszenia wniosków, stwierdzam jego przyjęcie. Przystępujemy do jego realizacji.
Marszałek Sejmu w dniu 1 kwietnia, w związku z podjęciem przez Najwyższą Izbę 

Kontroli prac nad przygotowaniem planu pracy NIK na rok 2020 zwrócił się do Komi-
sji  Zdrowia  z prośbą  o przekazanie  propozycji  tematów  kontroli  NIK  i przekazanie 
ich  do dnia  25  kwietnia  bieżącego  roku  do Komisji  do Spraw Kontroli  Państwowej. 
W związku z powyższym w dniu 4 kwietnia rozesłałem do państwa posłów prośbę o prze-
kazanie propozycji  tematów, co do spraw  i problemów, które mogą być przedmiotem 
badań i kontroli NIK w przyszłym roku. Wpłynęły do nas propozycje na piśmie – jest 
jedna i zgłaszam kolejną. Zaproponowano kontrolę czasu oczekiwania pacjentów na SOR 
i izbach przyjęć po wejściu w życie ustawy z dnia 23 marca 2017 roku o świadczeniach 
opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych oraz jej nowelizacji z dnia 21 
lutego 2019 roku. Drugą propozycję składam teraz – proszę ją zanotować – to kontrola 
efektywności i liczby urodzonych dzieci i wydatkowanych środków finansowych i zaan-
gażowanych klinik w rządowy program naprotechnologii – proszę sprawdzić formalną 
nazwę – wprowadzony 1 września 2016 roku. Czy ktoś z państwa zgłasza jakiś temat? 
Pan poseł Latos.

Poseł Tomasz Latos (PiS):
Dziękuję bardzo. Panie przewodniczący, proponuję, abyśmy zgłosili realizację wykonania 
zadań z zakresu ortopedii i okulistyki, dotyczące endoprotezoplastyki i zaćmy.

Przewodniczący poseł Bartosz Arłukowicz (PO-KO):
Rozumiem, że doprecyzujecie zapis dosłowny – przyjmujemy temat kierunkowo. Pani 
poseł.

Poseł Małgorzata Zwiercan (WiS):
Panie przewodniczący, chciałabym zgłosić temat dotyczący kontroli w ośrodkach sta-
cjonarnych leczenia uzależnień, które działają na podstawie działalności gospodarczej. 
Chodzi o te nielegalne, zarejestrowane…



4                    j.s.

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji Zdrowia (nr 173)

Przewodniczący poseł Bartosz Arłukowicz (PO-KO):
Również proszę sformułować to precyzyjnie. Rozumiemy, o co chodzi. To ma być kon-
trola ośrodków komercyjnych.

Poseł Małgorzata Zwiercan (WiS):
Komercyjne, ale niezarejestrowane jako podmioty lecznicze. O to chodzi.

Przewodniczący poseł Bartosz Arłukowicz (PO-KO):
Pani premier Kopacz, proszę bardzo.

Poseł Ewa Kopacz (PO-KO):
Mam propozycję, abyśmy przedłożyli Najwyższej Izbie Kontroli zapytanie, jaki jest efekt 
pracy dentobusów i pokrycie geograficzne,  ile zostało zaopatrzonych dzieci  i jaki był 
zakres działania oraz koszty związane z tą opieką stomatologiczną w formie wyjazdowej.

Przewodniczący poseł Bartosz Arłukowicz (PO-KO):
Dziękuję bardzo. Poseł Latos.

Poseł Tomasz Latos (PiS):
Mam jeszcze  jedną sprawę – wykonanie ustawy – Prawo farmaceutyczne w zakresie 
koncentracji  lub dekoncentracji aptek. Na ile to zostało wykonane. To ustawa, którą 
przyjęliśmy jeszcze w poprzedniej kadencji.

Przewodniczący poseł Bartosz Arłukowicz (PO-KO):
Poseł Gądek.

Poseł Lidia Gądek (PO-KO):
Dziękuję bardzo. Chciałabym zaproponować jeszcze jeden zakres kontroli. To byłaby 
rehabilitacja medyczna i dostępność do niej oraz jak wyglądają różnice w dostępności 
przed wejściem w życie ustawy promującej osoby z ciężkim stopniem niepełnosprawno-
ści w stosunku do sytuacji obecnej. Jaka jest dostępność dla osób nieposiadających tego 
stopnia niepełnosprawności, kosztem środków przesuniętych na osoby z ciężką niepeł-
nosprawnością.

Przewodniczący poseł Bartosz Arłukowicz (PO-KO):
Dziękuję bardzo. Nie słyszę innych zgłoszeń. Czy ktoś wnosi sprzeciw? Jeśli nie, uznaję, 
że Komisja przyjęła te propozycje. Zamykam posiedzenie Komisji.


